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VERGADERING GROS – 12 december 2024 
20u – lokaal ‘t Roth 
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Leo Van Hecke  Aletha Wallace 

  Patrick Demaerschalk Marijke De Rudder (verslag)  
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1. NIEUWE LEGISLATUUR 

In afwachting van het nieuwe participatiereglement en de herinstallatie van de GROS zal 

Beatrijs het voorzitterschap waarnemen zoals tijdens de vorige bijeenkomst afgesproken. 

Carmen heeft intussen de eed afgelegd als gemeenteraadslid waardoor ze enkel nog als 

waarnemer aanwezig kan zijn bij de GROS. Na te vragen of gemeenteraadsleden in de toekomst 

uitnodiging en agenda kunnen ontvangen. 

1.1.  Welkom aan en kennismaking met Patrick Demaerschalk  

Patrick Demaerschalk is opnieuw schepen van onder meer ontwikkelingssamenwerking, een 

bevoegdheid die hij ook van 2001 tot 2006 al opnam. Patrick stelt zich kort voor en geeft 

toelichting bij de stand van zaken over de opstart van de nieuwe legislatuur: 

• Het bestuursakkoord bevat een aantal high-level afspraken waaronder de “0.7% voor 

ontwikkelingssamenwerking binnen het budget van het lokaal bestuur”. In de komende 

weken wordt werk gemaakt van een uitgeschreven beleidsnota waarin de doelstellingen 

voor deze legislatuur meer in detail uitgewerkt worden. 

• Patrick wil evolueren naar een algemeen lokaal mondiaal beleid en daarbij ook 

teruggrijpen naar de 17 duurzame ontwikkelingsdoelstellingen (SDG’s) die als pijler 

kunnen dienen om specifieke beleidsaccenten te bepalen > doel om telkens te kijken op 

welke manier er linken kunnen gelegd worden. 

Patrick geeft verder nog een woordje uitleg over de andere bevoegdheden waar hij zich in de 

komende jaren voor zal inzetten. Hij geeft aan daarbij veel belang aan inspraak en participatie 

te hechten, zowel van burgers in het algemeen als van de adviesraden. Het werkdocument als 

basis voor de beleidsnota wordt zeker ook voorgelegd aan de GROS voor feedback vooraleer de 

nota definitief wordt. De beleidsnota moet klaar zijn tegen eind februari en komt dus aan bod 

tijdens de volgende GROS-bijeenkomsten. 

De mogelijkheid om in de toekomst te werken met een aantal vormen van ‘toekomstateliers’ die 

breder kunnen gaan dan de klassieke adviesraden die we nu kennen, zal onderzocht worden. 

Vandaar ook de wens om met een ‘digitaal burgerplatform’ als breed forum te werken.  

De GROS als gemeentelijke adviesraad blijft in de toekomst ook bestaan. Er kan wel nagedacht 

worden over een eventuele nieuwe naam voor de GROS. 

Patrick suggereert om een brede oproep te doen zodat geïnteresseerden in lokaal mondiaal 

beleid kunnen aansluiten bij de GROS – ook oproep te doen bij vb. jeugdraad, klanten & 

vrijwilligers van de Wereldwinkel waar al geëngageerde vrijwilligers actief zijn,…  -- mogelijks 

geïnteresseerden kunnen uiteraard ook persoonlijk aangesproken worden door de GROS-leden. 

Rondje van de tafel voor kennismaking met de huidige GROS-leden. 

Vraag in verband met de memoranda die bezorgd werden: Patrick zal zo veel als mogelijk de 

elementen die aan bod kwamen in het memorandum van de GROS en dat van de Trekkersgroep 

Hoeilaart Faire Gemeente – Oxfam Wereldwinkel meenemen in de beleidsnota. 

Vraag aan de schepen om in de beleidsnota zeker ook op te nemen hoe de 0.7% van het budget 

berekend zal worden zodat duidelijk is welk bedrag verwacht mag worden in de komende jaren. 

 



1.2.  Participatiereglement: stand van zaken en timing herinstallatie adviesraden 

Er is momenteel geen nieuws over de timing voor de opmaak en goedkeuring door de 

gemeenteraad van een nieuw participatiereglement (waarin onder meer beschreven wordt welke 

adviesraden geïnstalleerd worden en hoe deze zullen werken in de toekomst). 

We wachten hierover meer nieuws af om verder aan de slag te gaan met statuten en 

huishoudelijk reglement voor de toekomst. 

 

De GROS kan in afwachting hiervan de huidige werking evalueren en eventuele voorstellen voor 

aanpassing formuleren. Mogelijks komt er weinig verandering. De schepen geeft aan dat de 

opdracht voor besteding van het jaarlijks belangrijk budget waar de GROS nu over beschikt ook 

effectief een opdracht voor de GROS blijft. 

 

 

2.  FINANCIËN 

2.1.  Financieel verslag: stand van zaken tot eind november 

Beatrijs geeft een update over de stand van zaken en het saldo voor het budget 2024 op basis 

van het financieel verslag dat bezorgd werd. Marijke deed navraag bij Destiny Africa/Kampala’s 

Children Centre (fout rekeningnummer?) waarvoor subsidie niet uitbetaald kon worden. 

Overzicht:  

• Positief saldo € 6.347,75 en 3de schijf gemeente wordt verwacht (€ 23.333,33)  

• Nog te betalen: 3de schijf aan Wereldwinkel – subsidie Kampala’s Children Centre – 

boeken voor de Bib – steun sensibiliseringsactiviteiten Martin De Kegel en Leef. 

o Nog geen betaalbewijzen ontvangen voor steun sensibiliseringsactiviteiten Dany’s 

Groove en Destiny Africa-koor 

Vraag van Patrick over ‘aankoop boeken voor de Bib’ > kan de GROS niet gewoon adviseren en 

suggesties doen over aankoop van interessante publicaties i.p.v. zelf boeken te betalen voor de 

bibcollectie (budget hiervoor toevoegen aan Bib-budget i.p.v. eerst aan GROS uit te keren)? 

GROS-leden geven aan dat dan waarschijnlijk een aantal titels niet zullen toegevoegd worden 

aan de collectie gezien het beperkte budget van de bib. Nu krijgen deze boeken ook een 

specifiek label binnen de collectie en is dit voor de GROS een vorm van sensibiliseren. 

Frank/Marijke doet navraag bij de bibliothecaris over het aantal ontleningen van de ‘GROS-

collectie’ in de voorbije jaren zodat het effect van deze sensibiliseringsvorm duidelijker wordt. 

2.2.  Nieuwe steunaanvragen 2024 

2.2.1. Martin De Kegel – soepactie bij Vonk 

Milan deed een aanvraag voor steun die goedgekeurd wordt door de aanwezigen. Agnes 

bezorgde het betaalbewijsje al tijdens de vorige GROS-bijeenkomst. 

2.2.2. 11.11.11.-Hoeilaart – extra aanvraag 11.11.11.weekend 

Anita vraagt bijkomende steun sensibilisering voor de activiteiten van het 11.11.11.-weekend. 

De factuur voor gebruik van infrastructuur bedraagt € 270. GROS-leden gaan akkoord. 

2.3. Opvolging steunaanvragen 2024 

2.3.1. Stand van zaken toekenning subsidies in 2024 

Saldo om eventueel nog verder te besteden >> zie overzicht financieel verslag. 

Maurice bekijkt wat eventueel mogelijk is voor noodhulp GAZA gezien de situatie en stuurt 

voorstel via mail + doet opvolging over de toestand in Syrië (Er is al noodhulp gestort voor 

Syrië in 2023 maar dat was voor de aardbeving). Beatrijs vraagt gegevens op over de huidige 

hulpverlening in GAZA van (partners van) Viva Salud omdat niet duidelijk is of de werking daar 

nog loopt (op website geen actuele gegevens).  

OK voor € 750 noodhulp voor GAZA via Viva Salud mits info + hierover artikel via (sociale) 

media en gemeentelijke website te publiceren. Beatrijs vraagt gegevens op en voorziet tekst.  



2.3.2. Stavingsstukken steun door sensibilisering: opvolging 

2.3.2.1. Leef – Brunch 

Aletha deed een aanvraag voor steun sensibilisering voor de organisatie van de brunch en 

bezorgde ook de bewijsstukken > Marijke stuurt door voor uitbetaling van de steun. Alle 

aanwezigen gaan hiermee akkoord. 

2.3.3. Besluit mogelijke verhoging subsidie organisaties met actieve leden in 

Hoeilaart 

Gezien hun deelname aan de vergaderingen van de GROS en actieve aanwezigheid tijdens de 

Duurzame Doendersdag en/of de wereldmarkt tijdens het 11.11.11-weekend besluit de GROS 

om de subsidie voor volgende organisaties te verhogen met € 1.500: Viva Salud – Ray of Love – 

Ekimanyelo – Martin De Kegel – Leef – Broederlijk Delen. 

Op voorstel van de aanwezigen en gezien het positief saldo wordt € 500 extra voorzien voor een 

aantal ‘Hoeilaartse organisaties’ die dit jaar ook informatie verspreiden en/of aanwezig waren op 

één van de activiteiten: GERA – Bissongo – Impore – Kampala’s Children Centre. 

 

Na uitbetaling van deze subsidies, eventuele andere facturen en de 3e schijf toelage aan de 

wereldwinkel zal het saldo om 2025 te starten een € 7000 bedragen. 

 

 

3.  COMMUNICATIE GROS 

3.1.  Van Hier Tot Ginder 

3.1.1. Planning 2025: editie voorjaar + editie najaar 

Vorig jaar was beslist om in 2024 het aantal publicaties terug te schroeven naar 2 nummers 

gezien de budgettaire beperkingen maar uiteindelijk werd toch een derde nummer uitgegeven 

naar aanleiding van de gemeenteraadsverkiezingen en de memoranda die gemaakt werden. 

Budgettair is het haalbaar om toch terug een derde editie te maken in 2025 waarmee de GROS  

duidelijk blijft werken aan sensibilisering. 

In het juni-nummer kan uitgebreide toelichting komen over de financiën en projecten die 

gesteund werden > aan projecten te vragen naar info over de besteding van de subsidies. 

 

3.1.2. Inhoud voorjaar 2025 

• Broederlijk Delen: datum koffiestop nog niet gekend – laatste actieweekend valt samen met 

palmzondag 

• Kennismaking met de nieuwe schepen 

• Verhuis en opening Wereldwinkel 

• Cijfers 11.11.11.-actieweekend 

• Info over Destiny Africa – Marijke vraagt aan Stephan Stouffs een aantal bruikbare foto’s 

 

4.  HOEILAART, FAIRE GEMEENTE 

4.1.  Wenskaarten overhandigen aan het college 

In de Wereldwinkel werd meegedaan met de actie van de koepelorganisatie Faire Gemeente 

waarbij bezoekers een wenskaart invulden met vraag aan het lokaal bestuur om aandacht te 

blijven hebben voor het thema ‘Faire Gemeente’. Vanuit deze koepelorganisatie Faire Gemeente 

werd in het Vlaams Parlement ook al actie hierrond gehouden voor de verschillende politieke 

fracties. 

Het is vooral de bedoeling dat dit ook lokaal onder de aandacht gebracht wordt met een oproep 

dat de wenskaarten aan het college bezorgd worden. Patrick vraagt een afspraak voor bezoek 

aan het college zodat dit officieel overhandigd kan worden (+ foto voor VHTG) en toelichting 

gegeven kan worden over het project > begin maart na hernieuwing titel Faire Gemeente als 

college besluit hiermee verder te gaan. 

 



4.2.  Fair-o-Meter: timing en afspraken 

Begin januari agendeert Marijke de vraag voor hernieuwing van de titel ‘Faire Gemeente’ zodat 

het college hierover een besluit kan nemen. Vervolgens dienen onder meer engagementen 

hernieuwd te worden bij de verschillende partners die binnen een aantal criteria actief (kunnen) 

zijn (handelaars, horeca, scholen, verenigingen, trekkersgroep,..).  

 

Anita roept de trekkersgroep samen om mee de Fair-o-Meter in te vullen als het college hierover 

een positief besluit neemt. Afspraak: 9 januari om 12u (tot 14u) bij Beatrijs en Frank.  Schepen 

is zeker ook welkom. Anita stemt hierover verder af met Marijke (na verlof) die informatie kan 

bezorgen. 

Het is duidelijk dat de voorwaarden voor toekenning van de titel en het scoren van de 

verschillende criteria verstrengd werden. Zo werd tijdens de webinar onder meer duidelijk 

gesteld dat dit een engagement van het lokaal bestuur is en dat enkel acties vanuit het lokaal 

bestuur in aanmerking komen, dat de engagementen van partners vernieuwd moeten worden,... 

 

Aangezien het volledig budget voor ontwikkelingssamenwerking doorgestort wordt naar de 

GROS is er voor de diensten geen budget beschikbaar voor acties of initiatieven hiervoor. Als 

het lokaal bestuur in de toekomst acties of projecten wil doen rond het thema ‘Faire Gemeente’ 

kan er altijd een voorstel ingediend worden bij de GROS om financiering ervoor aan te vragen.  

 

5.  INITIATIEVEN  

5.1.  Terugblik: 

5.1.1. Dany’s Groove 

Geen van de GROS-leden nam deel waardoor er weinig feedback over gegeven kan worden. We 

wachten nieuws van de organisatie af. Marijke doet nog een keer navraag voor het bezorgen 

van bewijsstukken voor uitgaven die voor subsidie in aanmerking komen. 

 

5.1.2. Bezoek en concerten van Destiny Africa 

Marijke ging naar het mooi verzorgde concert (met getuigenissen over en beeldfragmenten van 

het project) op woensdagavond. Beide voorstellingen die dag kenden een goede opkomst. 

Onder de toeschouwers nog heel wat kinderen die eerder die week op school kennis konden 

maken met het koor en project. 

Ook hiervoor doet Marijke navraag voor het indienen van betaalbewijzen. 

 

5.2.  Vooruitblik: 

5.2.1. Lente-editie Duurzame Doendersdag 8/3/2025: medewerking/organisatie? 

De klimaatambtenaar deed navraag of er vanuit de GROS interesse is om de lente-editie van de 

Duurzame Doendersdag (traditioneel = zwerfvuilactie en repaircafé) mee vorm te geven. 

Er wordt in vraag gesteld waarom er nu terug een tweede editie komt onder de noemer 

‘Duurzame Doendersdag’ in de lente. In 2024 was de opkomst immers zeer mager en leek het 

beter om die dag de activiteit te beperken tot de zwerfvuilactie en het repaircafé die dan ook 

voldoende aandacht kunnen krijgen. 

 

Suggestie om anders dergelijk initiatief in een periode met beter weer te organiseren (zoals 

bijvoorbeeld in de periode van de Meifeesten). Er zijn blijkbaar opnieuw een aantal raden en 

verenigingen die mogelijks iets willen doen in die periode? 

Geen actieve medewerking van GROS in maart maar wel in de gaten te houden wat er 

eventueel zou gedaan kunnen worden in het kader van ‘alternatieve meifeesten’.  

Ook de Wereldwinkel zal zeker niet meewerken in maart gezien de geplande verhuis in de week 

erna. 

 

5.2.2. Duurzame Doendersdag 2025: medewerking/organisatie GROS? 

In het najaar wil de GROS wel terug een groot deel van de serre gebruiken om een vorm van 

wereldmarkt te organiseren zoals dat tot een paar jaar geleden gebeurde. Dat was zo 



afgesproken na de DDD in 2024. GROS laat dat ook zo weten aan Jan Dijkmans, onze 

klimaatambtenaar. Er kan dan ook meer aandacht gegeven worden aan duurzame en faire 

handel vermits die periode ook de Week van de Fair Trade georganiseerd wordt. 

Mogelijks kan er die avond (of ergens in oktober) vanuit de dienst Vrije tijd de voorstelling ‘For 

Rosa’ naar Hoeilaart gebracht worden. Hiervoor werd door Rein van Gisteren en Jan Lenaerts al 

contact genomen met de cultuurcoördinator. Meer info over deze voorstelling: 

https://compagnie-cecilia.be/nl/programma/for-rosa  

 

5.2.3. Initiatieven die de GROS organiseert en/of waar de GROS aan meewerkt 

in 2025? 

Faire Ronde: Er is nog geen besluit van het lokaal bestuur over het al dan niet organiseren van 

een Faire Ronde op 10 mei 2025. Binnen de Wereldwinkel is er wel de idee om die dag terug 

iets te organiseren in het kader van de wereld-fairtrade dag. 

 

Andere: Suggestie of er terug bijvoorbeeld een lezing met spreker, filmvoorstelling,… 

georganiseerd kan worden vanuit de GROS. Hierover werd nog geen besluit genomen. 

 

 

6.  VARIA  

6.1.  Nieuws van de GROS-verenigingen 

6.1.1. Leef  

In juni werd het schooljaar positief afgesloten en in september gestart met bijna 300 leerlingen. 

Er lopen nu ook meer meisjes school.  

Aletha geeft een update: cafetaria is nu in gebruik – zonnepanelen zijn geïnstalleerd waardoor 

ook avondonderwijs georganiseerd kan worden – aanvraag werd ingediend om een erkende 

onderwijsinstelling te worden voor avondonderwijs waardoor attesten uitgereikt kunnen worden 

– de installateur van de zonnepanelen wil hulp bieden om vb. elektriciteitsopleidingen te geven. 

Aletha was in november in Liberia en werd gevolgd door een journalist die werkt aan een 

documentaire. Als deze klaar is, zoeken voor ondertiteling zodat die ook in Hoeilaart voorgesteld 

kan worden. 

Volgend jaar: Aletha kent een zangeres die een avond wil opluisteren ten voordele van LEEF. 

Datum is nog niet bepaald. 

6.1.2. Wereldwinkel verhuist 

Nieuw adres voor de Wereldwinkel op het Gemeenteplein na verhuis (van 10 tot 14 maart) 

aangezien het huidige pand waar ze gehuisvest zijn intussen verkocht is.  

Officieel openingsweekend zal eind maart zijn – idee om zeker muziek te voorzien dat weekend 

+ mogelijks filmvoorstelling in het GC als er ruimte is in de periode die voorafgaat aan opening. 

6.2.  Erkenning 11.11.11: stand van zaken 

Anita moet nog het overzicht van de bestuursleden bezorgen. Voorstel van advies is klaar maar 

kan pas naar college als dossier volledig is. Marijke bezorgt voorstel van advies al ter 

ondertekening en wacht de gegevens af. 

 

6.3.  Voorstel aankoop 11.11.11-kalenders voor de scholen 

Akkoord om vanuit de GROS 2 kalenders per school (3 scholen) aan te kopen via de 

Wereldwinkel. 

 

6.4.  Bedankt vrijwilligers! 

Dankjewel beste GROS-leden voor jullie vrijwillig engagement! Geniet van de attentie. 

 

6.5.  Afscheid Carmen: geschenkje voorzien + nieuwjaarsdrink in januari 

Marijke doet navraag bij Carmen welke datum haar past. 

https://compagnie-cecilia.be/nl/programma/for-rosa


PLANNING GROS-BIJEENKOMSTEN 2025:  

• Week van 27 januari >> Carmen kan op dinsdag 28/1 

• Donderdag 20 maart 

• Dinsdag 29 april 

• Donderdag 5 juni 


